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Via deze memo wil ik u, naar aanleiding van vragen voor het 

rondvraagvraagmoment van 14 september jl., graag informeren over de branden  

bij afvalverwerkers en recyclingbedrijven.  

 

Toelichting: 

Vorig jaar luidden verzekeraars de noodklok na veel afvalbranden. Toen bleek dat 

er in 2015 en 2016, in Brabant, samen 13 branden in afvalbergen waren. Een 

korte inventaris, op de site van Omroep Brabant, leert ons dat er de afgelopen drie 

maanden al 10 branden bij afvalverwerkers zijn geweest. Experts van het verbond 

van verzekeraars wijzen op de veiligheidsrisico’s van het bedrijf, de werknemers, 
omwonenden en het milieu. In juli van dit jaar sloot de provincie Gelderland een 

afvalverwerker wegens herhaalde branden. Ook in Brabant staan bedrijven waar al 

meerdere malen brand geweest is. Bij een wel 7 keer de laatste twee jaar. 

 

Vragen: 

1. Hoe vaak is er in 2016, 2017 en 2018 sprake geweest van onvoorziene 

gevallen bij Brabantse afvalverwerkingsbedrijven, waarbij het onvoorziene 

voorval een brand betrof? 

Bij navraag bij de Milieuklachtencentrale is gebleken dat bij afvalverwerkers de 

volgende aantallen zijn geregistreerd: 

- 2016 totaal 23 branden; 

- 2017 totaal 33 branden; 

- 2018 tot nu toe totaal 33 branden. 

Hierbij wordt opgemerkt dat bij deze aantallen geen differentiatie is gemaakt. Het 

betreffen dus zowel grote als kleine branden en zowel broeibrand als branden 

elders binnen de inrichting. 

 

2. Is dat relatief veel of weinig in vergelijking tot andere provincies? 

Wij hebben geen inzicht in de concrete aantallen bij andere provincies. Ook in  

andere provincies vinden afvalbranden plaats. Gelet op de signalen uit de afval-  

en de verzekeringsbranche zijn afvalbranden geen typisch Brabants probleem.  

Het lijkt erop dat het beeld van Brabant niet afwijkt van andere provincies. 
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3. Kan GS de toename van het aantal branden in het afgelopen jaar 

verklaren? 

Er is de afgelopen periode vanwege strengere eisen aan export van plasticafval 

naar China tijdelijk meer brandbaar afval opgeslagen dan geprognotiseerd.  

Daarnaast is de economie dusdanig aangetrokken dat er veel meer aanbod aan  

afval is. Hiermee is ook de kans op afvalbranden toegenomen. Verder heeft de  

warme droge zomer ook geleid tot verschillende branden.  

 

4. Welke maatregelen heeft GS genomen of kan GS nemen om dergelijke 

onvoorziene gevallen tegen te gaan? 

Allereerst wordt opgemerkt dat de afvalverwerkingsbedrijven zelf verantwoordelijk 

zijn in het voorkomen van dergelijke onvoorziene gevallen. Daarnaast vallen veel 

afvalverwerkende bedrijven onder de bevoegdheid van de gemeente. 

Naast rechtstreeks werkende regels hebben GS in vergunningen - voor bedrijven 

waarvoor zij bevoegd zijn - voorschriften opgenomen waarin technische en 

organisatorische maatregelen zijn voorgeschreven om afvalbranden te voorkomen. 

GS ziet toe op de correcte naleving hiervan. Naast het regulier toezicht worden 

zogenaamde flitscontroles uitgevoerd. Hierbij wordende bedrijven onaangekondigd 

bezocht waarbij de focus ligt op opslaglocaties en opslaghoeveelheden binnen de 

bedrijven. 

Specifiek ten aanzien van broeibranden hebben de gezamenlijke overheden in de 

regio Midden- en West-Brabant, in samenwerking met de brandweer, in 2016 de 

informatiebrief `Preventie broeibranden` opgesteld. Deze is in 2016 en 2017 

verzonden aan alle bedrijven waar mogelijk broeibranden zouden kunnen ontstaan. 

Recent hebben GS de bedrijven waar de laatste jaren regelmatig branden zijn 

ontstaan, naast bovengenoemde informatiebrief, specifiek schriftelijk verzocht om 

kenbaar te maken welke maatregelen zij getroffen hebben, of gaan treffen, ter 

voorkoming van brand in de toekomst. 

 

5. Met welke instrumenten stuurt GS de betreffende bedrijven zelf aan om 

voldoende, degelijk, preventieve maatregelen te namen? 

Zie hiervoor punt 4. 

 

6. Kunnen gezondheidsrisico's uitgesloten worden bij uitstoot door 

bijvoorbeeld branden bij dergelijke afvalverwerkers en recyclingbedrijven? 

Gezondheidsrisico’s kunnen nooit geheel uitgesloten worden, maar zowel GS als  
de afvalbedrijven en ook de Vereniging Afvalbedrijven zijn zich bewust van de  

risico’s die afvalbranden kunnen opleveren voor de gezondheid. Verder  
beoordeeld de Veiligheidsregio ten tijde van een brand wat op dat moment de  

gezondheidsrisico’s zijn en welke maatregelen genomen dienen te worden om 

deze te beperken.  

 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

drs. J.J.C. van den Hout 


